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Oœwiadczenie skierowane do ministra œrodowiska Andrzeja Kraszewskiego

Zgodnie z unijnymi przepisami Polska powinna od 2008 r. zbieraæ 4 kg zu¿ytego sprzêtu elektronicz-
nego na „g³owê jednego statystycznego Polaka”. Obecnie zaœ w Polsce zbieramy tylko oko³o 2,7 kg. Na
rynku jest coraz wiêcej sprzêtu elektronicznego nowszej generacji, producenci go sprzedaj¹, co sprawia,
¿e coraz czêœciej stary, ciê¿ki i obszerny sprzêt zastêpowany jest nowym, lekkim, o mniejszych gabary-
tach. Dlatego, jak szacuj¹ eksperci, jeœli chodzi o wagê wprowadzanej na rynek elektroniki, to by³a ona
w ubieg³ym roku o 20% mniejsza ni¿ w 2008 r. W efekcie, mimo ¿e w Polsce zbieramy wiêcej zu¿ytego
sprzêtu, to jest to za ma³o, by wywi¹zaæ siê z unijnych norm. Dodatkowo znaczna czêœæ starego sprzêtu
elektronicznego znika w punktach skupu z³omu, istnieje tak¿e nielegalny obrót surowcami, co powodu-
je, ¿e firmy nie mog¹ siê rozliczyæ ze sprzêtu wprowadzanego na rynek. Oznacza to, ¿e producenci
i sprzedawcy artyku³ów AGD i RTV mog¹ p³aciæ wysokie kary, gdy¿ zgodnie z naszym prawem maj¹ obo-
wi¹zek zebraæ konkretn¹ masê wprowadzanego na rynek sprzêtu.

W zwi¹zku z tym proszê o udzielenie odpowiedzi na pytania:
1. Ile dok³adnie zu¿ytego sprzêtu elektronicznego musz¹ zebraæ z rynku producenci w poszczegól-

nych latach?
2. Czy w ostatnich latach wzros³a zbiórka starego sprzêtu elektronicznego (proszê o precyzyjne dane

iloœciowe)?
3. Jak jest obecnie szacowany rynek recyklingu starego sprzêtu w Polsce?
4. Jakie s¹ obecnie okresy przejœciowe, jeœli chodzi o powy¿sz¹ kwestiê, na dostosowanie siê do unij-

nych norm?
5. Czy Polsce grozi to, ¿e nie zostan¹ spe³nione unijne wymogi dotycz¹ce zbiórki sprzêtu elektronicznego?
6. Przez kogo i jakie kary finansowe mog¹ zostaæ na³o¿one na firmy, które nie wype³ni¹ swojego zobo-

wi¹zania?
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